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Protokół Nr XXXV/2017 

z Sesji Rady Powiatu  w Nowym Mieście Lubawskim  

w dniu 29 czerwca 2017 r. 

 

XXXV Sesja piątej kadencji Rady Powiatu w Nowym Mieście Lubawskim odbyła się 29 

czerwca 2017 r. w sali sesyjnej Urzędu Miejskiego w Nowym Mieście Lubawskim przy ul. Rynek 

1. Ogłoszenie o sesji stanowi załącznik nr 1. Obrady rozpoczęły się o godz. 1400, a zakończyły ok. 

godz. 1600. 

Ad. 1  

 Otwarcie XXXV Sesji Rady Powiatu 

Obrady otworzył i prowadził Przewodniczący Rady Powiatu Kazimierz Wiśniewski. 

Przewodniczący przywitał wszystkich przybyłych na sesję.  

Na sesji obecni byli: 

- radni Rady Powiatu (lista obecności stanowi załącznik nr 2),  

- Skarbnik Powiatu Halina Bartkowska,  

- Radca Prawny Maciej Sikorski, 

- Wiceburmistrz Nowego Miasta Lubawskiego Krzysztof Widźgowski, 

- Wójt Gminy Biskupiec Arkadiusz Dobek, 

- Wójt Gminy Nowe Miasto Lubawskie z/s w Mszanowie Tomasz Waruszewski, 

- Wójt Gminy Grodziczno Tomasz Szczepański, 

- Zastępca Dyrektora Departamentu Społeczeństwa Informacyjnego Urzędu 

Marszałkowskiego w Olsztynie – Jakub Wilk,  

- laureaci olimpiad i konkursów przedmiotowych ze szkół ponadgimnazjalnych oraz ich 

opiekunowie, 

- kierownicy jednostek organizacyjnych powiatu, szefowie służb i naczelnicy Starostwa 

Powiatowego (lista - załącznik nr 3)  

- przedstawiciele mediów: Aleksandra Malinowska z „Kuriera Iławskiego”, Grzegorz 

Podkomorzy z „Tygodnika Internetowego”, Marcin Sarnowski z TV NML  oraz Marcin 

Zalewski z „Gazety Nowomiejskiej”. 

Z sali obrad wyszedł Radca Prawny. 

Ad. 2  

Wręczenie wyróżnień dla laureatów olimpiad i konkursów przedmiotowych oraz ich 

opiekunów 
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Lista wyróżnionych stanowi załącznik nr 4. 

/krótka przerwa na zdjęcia/ 

Ad.3 

Stwierdzenie quorum 

Na podstawie listy obecności Przewodniczący stwierdził, że aktualnie w sesji uczestniczy 14 

radnych, co stanowi quorum, przy którym Rada może obradować i podejmować prawomocne 

uchwały. Nieobecni radni to: Ewa Dembek, Paweł Dreszler, Andrzej Lewandowski. 

Ad. 4 

Powołanie Sekretarza obrad 

Przewodniczący zaproponował, aby Sekretarzem obrad był p. Adam Głowacki. Przewodniczący 

zapytał czy radny wyraża zgodę na pełnienie funkcji Sekretarza obrad. Radny Głowacki wyraził 

zgodę. Wszyscy głosowali „za”. 

Ad. 5 

Przyjęcie porządku obrad 

Przewodniczący odczytał porządek obrad, który radni otrzymali w materiach sesyjnych (załącznik 

nr 5). Następnie odczytał wniosek Zarządu Powiatu o rozszerzenie porządku obrad (załącznik nr 6). 

Zapytał czy ktoś ma do niego uwagi. Nikt się nie zgłosił.  

Przewodniczący zapytał kto z radnych głosuje za przyjęciem korekty do uchwały w sprawie zmiany 

uchwały nr XXVII/199/2016 Rady Powiatu w Nowym Mieście Lubawskim w sprawie uchwalenia 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Nowomiejskiego na lata 2017 – 2034 ze zmianami. 

Głosowało 14 radnych. Wszyscy głosowali „za”. 

Przewodniczący zapytał kto z radnych głosuje za przyjęciem korekty do uchwały w sprawie zmiany 

uchwały nr XXVII/200/2016 Rady Powiatu w Nowym Mieście Lubawskim w sprawie uchwalenia 

budżetu powiatu nowomiejskiego na 2017 r. ze zmianami. Głosowało 14 radnych. Wszyscy 

głosowali „za”. 

Przewodniczący zapytał kto z radnych głosuje za przyjęciem porządku obrad z ww. zmianami. 

Głosowało 14 radnych. Wszyscy głosowali „za”. 

Porządek obrad po zmianach przedstawiał się następująco: 

1. Otwarcie XXXV Sesji Rady Powiatu. 

2. Wręczenie wyróżnień dla laureatów olimpiad i konkursów przedmiotowych oraz ich 

opiekunów. 

3. Stwierdzenie quorum. 

4. Powołanie Sekretarza obrad. 

5. Przyjęcie porządku obrad. 

6. Przyjęcie protokołu z XXXIV Sesji Rady Powiatu.  

7. Sprawozdanie z prac Zarządu. 
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8. Wnioski, interpelacje i zapytania radnych. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XXVII/199/2016 Rady Powiatu w 

Nowym Mieście Lubawskim z dnia 15 grudnia 2016 r. w sprawie uchwalenia 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Nowomiejskiego na lata 2017 – 2034 ze 

zmianami /wraz z korektą/. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XXVII/200/2016 Rady Powiatu w 

Nowym Mieście Lubawskim z dnia 15 grudnia 2016 r. w sprawie uchwalenia 

budżetu powiatu nowomiejskiego na 2017 r. ze zmianami /wraz z korektą/ 

11. Podjęcie uchwały w sprawie w sprawie zakresu i formy informacji o przebiegu 

wykonania budżetu powiatu nowomiejskiego za I półrocze 2017r. oraz o 

kształtowaniu się Wieloletniej Prognozy Finansowej.   

12. Podjęcie uchwały w sprawie pozbawienia drogi Nr 1242N Biskupiec – Krotoszyny 

kategorii drogi powiatowej. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie wydłużenia okresu realizacji oraz zwiększenia wartości 

projektu pozakonkursowego pod nazwą „Aktywizacja osób młodych pozostających 

bez pracy w powiecie nowomiejskim (III)”. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia i zatwierdzenia „Powiatowego Programu 

Ochrony Środowiska dla Powiatu Nowomiejskiego na lata 2017-2020 z perspektywą 

do roku 2024”. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie oddania w najem powierzchni reklamowej na elewacji 

budynku administracyjno-biurowego przy ul. Grunwaldzkiej 3 w Nowym Mieście 

Lubawskim. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wynajem lokalu użytkowego Nr 10 

w budynku administracyjno-biurowym przy ul. Grunwaldzkiej 3 w Nowym Mieście 

Lubawskim. 

17. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia regulaminu wynagradzania nauczycieli 

zatrudnionych w szkołach i placówkach oświatowych prowadzonych przez Powiat 

Nowomiejski. 

18. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia regulaminu określającego tryb i kryteria 

przyznawania nagród dla nauczycieli ze specjalnego funduszu nagród. 

19. Odpowiedzi na wnioski i zapytania radnych. 

20. Sprawy różne. 

21. Zakończenie obrad XXXV Sesji Rady Powiatu. 

Ad. 6 

 Przyjęcie protokołu z XXXIV Sesji Rady Powiatu  

Przewodniczący poinformował, że Sekretarzem obrad XXXIV Sesji Rady Powiatu była radna Ewa 

Dembek. Radna jest dziś nieobecna, ale złożyła stosowne oświadczenie. Przewodniczący odczytał 

oświadczenie radnej (załącznik nr 7). 

Przewodniczący zapytał, kto z radnych głosuje za przyjęciem protokołu nr XXXIV/2017. „Za” 

głosowało 14 radnych. 

Ad. 7 

 Sprawozdanie z prac Zarządu  

Radni otrzymali w materiałach sesyjnych sprawozdanie z prac Zarządu w okresie od 18 maja do 

22 czerwca 2017 r. oraz protokoły z posiedzeń w dniach 17 i 25 maja (załącznik nr 8) 
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Przewodniczący poprosił o krótkie uzupełnienie sprawozdania. 

Starosta poinformował, że poza pracami Zarządu, należy wspomnieć o najważniejszych wydarzeniach z 

udziałem władz powiatu tj.: 

- 27.05 – zjazd wojewódzki Związku Ochotniczych Straży Pożarnych; na zjeździe starosta został 

wybrany na jednego z Wiceprezesów Zarządu Wojewódzkiego oraz przedstawiciela na zjazd krajowy, 

który odbędzie się we wrześniu br. 

- 28 – 31.05 – wizyta delegacji z zaprzyjaźnionego powiatu Oldenburg – wizyta była bardzo owocna, 

sporo osób w delegacji po raz pierwszy gościło w naszym powiecie; jednym z tematów wizyty była 

przyroda powiatu nowomiejskiego; podczas wizyty wynikła kwestia nawiązania bliższej współpracy 

pomiędzy gminami, gminnymi szkołami; Starosta dodał, że od 24 czerwca młodzież z MDP przebywa 

na obozie w Oldenburgu; 

- 31.05 – Dzień Rodzicielstwa Zastępczego organizowany przez Powiatowe Centrum Pomocy Rodzinie;  

- 03.06 – przekazanie nowego samochodu ratowniczo – gaśniczego dla OSP w Jamielniku; 

- 07.06 – Abilimpiada w Warsztacie Terapii Zajęciowej; 

- 09.06 – zakończenie nowomiejskich Dni Rodziny; 

- 11.06 – uroczyste otwarcie hali sportowej przy Zespole Szkół Zawodowych w Kurzętniku – Starosta 

podziękował wszystkim za udział w uroczystości; 

- 14.06 – spotkanie z Burmistrzem Miasta i Wójtami Gmin poświęcone m.in. organizacji tegorocznych 

dożynek gminno-powiatowych; 

- 17.06 – przegląd zespołów śpiewaczych w Łąkorzu pt. „Początek lata”    

- 11.06 i 18.06 – zawody drużyn pożarniczych młodzieżowych i seniorów; 

- 19.06 – posiedzenie Powiatowego Zespołu Zarządzania Kryzysowego; 

- 20.06 - nadanie imienia skwerowi w Mszanowie imienia 2. Pułku Ułanów Grochowskich; spotkanie z 

konserwatorem zabytków na terenie Szpitala Powiatowego; II Gala Sportu Szkolnego Powiatu 

Nowomiejskiego – Starosta powiedział, że w imprezie uczestniczą młodzi sportowcy, ich rodzice, 

nauczyciele itd. Gala dotyczy imprez organizowanych przez Warmińsko – Mazurski Szkolny Związek 

Sportowy, ale nie tylko; 

- 21.06 – spotkanie  z komendantami gminnymi OSP w sprawie zmian w finansowaniu jednostek OSP; 

- 22.06 – sesja Rady Gminy Kurzętnik, na której podsumowano rok szkolny, wręczono wyróżnienia dla 

uczniów i nauczycieli; 

- 23.06 – zakończenie roku szkolnego w szkołach ponadgimnazjalnych; 

- 28.06 – posiedzenie Zgromadzenia Wspólników Szpitala Powiatowego; 

- 29.06 – walne zebranie sprawozdawczo – wyborcze Cechu Rzemiosł Różnych i Przedsiębiorczości.  
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Przewodniczący zapytał czy radni mają pytania do sprawozdania.  

Radni nie zadali pytań. 

Ad. 8 

 Wnioski, interpelacje i zapytania radnych 

Przewodniczący poinformował, że w tym punkcie głos zabierze Zastępca Dyrektora Departamentu 

Społeczeństwa Informacyjnego Urzędu Marszałkowskiego w Olsztynie p. Jakub Wilk. 

P. Wilk podziękował za możliwość zabrania głosu na sesji Rady Powiatu. Wyraził zadowolenie z 

faktu, że na sesji obecni są wójtowie gmin, bo należą się im gratulacje za to, że dzięki ich 

działaniom, to co jest tak istotne dla Zarządu Województwa, nabiera realnych kształtów. Jak 

wszystkim zapewne wiadomo, wybudowano sieć szerokopasmową Polski Wschodniej, w skład 

której wchodzi ponad 2 200 kilometrów światłowodów, 220 węzłów. Jest to sieć punktowa, dla 

operatorów. Mieszkańcy na razie nie mają z niej korzyści. Obecnie sytuacja ulegnie zmianie -

dzięki działaniom inicjowanym przez samorząd województwa, a wspartym przez wszystkie gminy 

z terenu powiatu, które obniżyły opłaty za umieszczenie urządzeń sieci w pasie drogowym, 

wprowadziły zwolnienia z podatków od nieruchomości, udało się pozyskać inwestora 

strategicznego  - firmę Nokia. Firma Nokia wybuduje na terenie naszego województwa sieć 

dostępową „ostatniej mili”. Podpisano umowę na finansowanie projektu budowy „ostatniej mili” 

pomiędzy firmą Nokia, a Ministerstwem Cyfryzacji, a konkretnie - Centrum Projektów Polska 

Cyfrowa. Budowa sieci ruszy na dobre w przyszłym roku i w końcu mieszkańcy będą mogli się 

cieszyć Internetem szerokopasmowym. Działania samorządu województwa były długotrwałe, 

trzeba było przekonać samorządy gminne i powiatowe do podjęcia uchwał w sprawie obniżenia 

opłat. Bez tych działań, niemożliwe byłoby sfinalizowanie sprawy. To wspólny sukces całego 

województwa. Na 56 obszarów w Polsce wyznaczonych do konkursu, w przypadku 12, pomimo 

dofinansowania, żadna firma nie złożyła wniosku. Inwestorzy sprawdzali czy im się to opłaca. 

Sprawdzali ilość mieszkańców, koszt budowy sieci i dopiero tam gdzie im się opłacało, 

podpisywali umowy. Nasze województwo jest podzielone na 3 obszary (olsztyński, elbląski i 

ełcki) i na wszystkie zostały złożone wnioski. P. Wilk powiedział, że uwarunkowania budowy 

dostępowej „ostatniej mili” są takie, że firma Nokia ma obowiązek podłączyć określoną pulę 

adresów – minimum 20 tysięcy. Uzgodniono, że skoro warunki są tak korzystne (obniżki opłat) 

firma Nokia podłączy nie 20 tysięcy adresów, ale 140% tego minimum. Firma nie ma obowiązku 

budowy adresów w równomiernym rozłożeniu na terenie obszarów. W jednym miejscu może być 

więcej podłączeń, a w innych mniej. Oczywiste jest, że firma będzie budować sieć tam, gdzie 

koszty będą najniższe, gdzie będzie jej się to najbardziej opłacać. Sieć będzie budowana wzdłuż 
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dróg powiatowych. Rada Powiatu ustala stawki za zajęcie pasa drogowego. Z tytułu umieszczenia 

szkieletu sieci szerokopasmowej w pasie drogowym dróg powiatowych i gminnych samorząd 

województwa zapłacił ok. 13 mln zł. Gdyby te koszty wrzucić w ceny hurtowe, to firma Nokia 

zapewne nie złożyłaby wniosku, bo byłby to dla niej za duża opłata.  Wspomniany koszt udaje się 

systematycznie obniżać, ponieważ kolejne powiaty podejmują uchwały w sprawie obniżenia 

stawek za umieszczenie urządzeń w pasie drogowym. W tej chwili zostało pięć powiatów, których 

Rady, pomimo licznych wystąpień samorządu województwa, nie podjęły jeszcze uchwał. Są to 

powiaty: mrągowski, ostródzki, braniewski, ełcki i nowomiejski. Zostaje jeszcze powiat 

węgorzewski, ale tu jest zapewnienie, że uchwała zostanie podjęta. Teraz decyzja należy do Rady 

Powiatu w Nowym Mieście Lubawskim. Podjęcie uchwały wiąże się oczywiście z obniżeniem 

wpływów do budżetu powiatu – zamiast niespełna 900 tys. zł, do budżetu wpłynie ok. 160 tys. zł. 

Z drugiej strony umożliwi to sprzedaż usług hurtowych firmie Nokia w takich cenach, że stanie się 

dla niej opłacalne lokowanie infrastruktury „ostatniej mili” na tym terenie. Jeżeli tak się nie stanie, 

zadziała prosty mechanizm rynkowy – Urząd Komunikacji Elektronicznej stwierdzi, że skoro takie 

są koszty utrzymania sieci na terenie powiatu, nie można sprzedawać usług po cenach 

dumpingowych. Ceny te będą finalnie wyższe i spowoduje to utrudnienia w inwestycji. P. Wilk 

zaznaczył, że nie oznacza to, że sieć nie powstanie w ogóle, ale trzeba mieć świadomość, że na 

terenie powiatu nowomiejskiego rozmiary inwestycji mogą być mniejsze. P. Wilk dodał, że w 

trakcie rozmów na ten temat z p. Wicemarszałek Jaskólską, ze strony p. Starosty padła propozycja, 

żeby powiat przekazywał pomoc finansową województwu. Tak niektóre powiaty robią – samorząd 

województwa wpłaca całą kwotę z zajęcie pasa drogowego do budżetu powiatu i potem powiat 

zwraca ją w postaci pomocy finansowej na utrzymanie sieci. To ratuje budżet województwa, ale 

uniemożliwia wykazanie, że koszty utrzymania sieci obniżyły się. P. Wilk poinformował, że dla 

sieci prowadzona jest odrębna księgowość. Sieć jest w tej chwili deficytowa. Od decyzji 

pozostałych powiatów zależy czy całe przedsięwzięcie okaże się pełnym sukcesem. P. Wilk 

wyraził nadzieję, że tak się stanie.   

Starosta uściślił, że jeżeli chodzi o sieć „ostatniej mili” Rada Powiatu podjęła uchwałę już w 2015 

r.,  podobnie jak Rady Gmin. 

P. Wilk przeprosił za pomyłkę – istotnie podziękowania należą się także Radzie Powiatu, która 

podjęła stosowną uchwałę. 

Starosta poprosił o uściślenie – czy operatorem sieci szkieletowej pozostanie samorząd 

województwa. 
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P. Wilk wyjaśnił, że samorząd województwa miał podpisaną umowę z operatorem prywatnym, 

który miał najpierw wybudować sieć, a potem nią operować i czerpać z niej przychody. Umowa 

została zerwana, ponieważ partner prywatny w rażący sposób nie wywiązywał się ze swoich 

obowiązków. Obecnie sprawa jest na etapie komorniczego przejmowania sieci. Nie ma zatem 

niebezpieczeństwa, że sieć nie będzie działać prawidłowo. Do końca roku sieć powinna być 

przejęta, operatorem sieci pozostanie samorząd województwa.  

Starosta powiedział, że temat dotyczący sieci ewoluował. Koncepcje się zmieniały. Na początku 

była mowa o tym, że na początku operatorem szkieletu będzie samorząd województwa, a następnie 

zostanie on sprzedany i samorządy otrzymają zwrot z tytułu utraconych dochodów. Starosta 

zapytał czy nie istnieje obawa, że samorząd chcąc się pozbyć sieci, nie mieć jej na swoim 

utrzymaniu, sprzeda ją po niższej cenie.    

P. Wilk odpowiedział, że samorząd województwa nie ma możliwości sprzedania sieci aż do czasu 

zakończenia trwałości projektu czyli do 2022 roku. Jeżeli wszystkie powiaty ustaliłyby niższe 

stawki, to sieć stanie się rentowna w przeciągu trzech lat. Zapewne po okresie trwałości projektu 

pojawi się pytanie – sprzedać sieć czy nie. Zapewne ta decyzja będzie konsultowana z 

samorządami lokalnymi, które partycypują w tym przedsięwzięciu. Trudno z całą pewnością 

powiedzieć co będzie za kilka lat. Jeżeli jednak sieć będzie dochodowa, jest szansa na sprzedaż za 

rozsądną cenę. Jeśli nie będzie dochodowa, to nikt nie będzie chciał jej kupić. P. Wilk dodał, że 

gdyby do sprzedaży sieci doszło, zyski ze sprzedaży będą rozłożone pomiędzy samorządy w takiej 

proporcji, jak ich partycypacja w kosztach utrzymania sieci.   

Starosta stwierdził, że jeżeli chodzi o rok 2017 to sprawa jest zamknięta. Należy zauważyć, że 

brak uchwał ze strony kilku powiatów, nie wpłynął na decyzję Nokii. Starosta powiedział, że jak 

dobrze rozumie, podłączenie kabla od granicy posesji do domu odbędzie się na koszt mieszkańca.  

W pewnym momencie pojawiła się propozycja, aby gminy w części lub całości partycypowały w 

tych kosztach. 

P. Wilk poinformował, że firma Nokia złożyła wniosek o dofinansowanie budowy sieci. Kosztem 

kwalifikowanym jest budowa sieci, która kończy się przy granicy posesji. Odcinek od granicy 

działki do domu jest kosztem niekwalifikowanym czyli firma Nokia musi go pokryć z własnych 

środków. Chodzi o średni koszt 1 000 zł na jedno przyłącze. Wiadomo, że dla mieszkańców 

byłaby to znaczna kwota. Dlatego trzeba znaleźć mechanizm, który spowoduje obniżenie kosztów. 

Firma Nokia deklaruje, że połowę kosztów wzięłaby na siebie, drugą poniósłby sam 

zainteresowany. Gmina również mogłaby dofinansować budowę tego ostatniego odcinka. Prawnie 

jest to możliwe, ale wiąże się z obciążeniem budżetu gmin. Z drugiej strony, firma chętniej tam 
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będzie podłączać adresy, niż gdzie indziej. P. Wilk dodał, że cały projekt jest adresowany do 

obszarów wykluczonych cyfrowo czyli takich na których obecnie nie ma Internetu, obszary miast 

w większości są z nich wyłączone. Firma Nokia jest również zainteresowana podłączeniami w 

dużych aglomeracjach. P. Wilk dodał, że inwentaryzacja była bardzo szczegółowa, do poziomu 

każdego pojedynczego adresu.      

Radny Zbigniew Ziejewski zapytał czy wspomniany koszt samorządu województwa 13 mln zł 

dotyczy tylko pięciu powiatów, które jeszcze nie podjęły uchwał, czy wszystkich samorządów. 

P. Wilk odpowiedział, że wszystkich samorządów – powiatów i gmin. Jeżeli chodzi o powiaty, 

które jeszcze nie podjęły uchwał, to koszty są znaczące: powiat ełcki – 1 mln zł., ostródzki – 1,3 

mln zł, nowomiejski – ok. 900 tys. zł., mrągowski, węgorzewski – po ok. 200 tys. zł. Jednak np. w 

przypadku powiatu bartoszyckiego koszt wynosi też ok. 1 mln zł, a tamtejsza Rada Powiatu 

podjęła uchwałę. P. Wilk dodał, że w ogólnej kwocie są też opłaty w gminach, ale w przypadku 

gmin te opłaty nie są duże.  

Radny Ziejewski zapytał co stanie się jeżeli do końca grudnia nie uda się przejąć komorniczo sieci 

od partnera prywatnego. 

P. Wilk odparł, że do tej pory się to nie udawało i dlatego skierowano sprawę na drogę prawną. 

Jest tytuł sądowy w klauzulą natychmiastowej wykonalności. Teraz działania prowadzi komornik. 

Radny Ziejewski zapytał co z inwentaryzacją. 

P. Wilk odpowiedział, że podczas przejęcia będzie inwentaryzacja. Wiadomo, że kable są 

zakopane w ziemi, szafy  i urządzenia telekomunikacyjne stoją w magazynie. Centrum zarządzania 

siecią jest w Urzędzie Marszałkowskim. 

Radny Ziejewski zapytał czy firma Nokia wygrała już przetarg na budowę sieci „ostatniej mili”. 

P. Wilk odparł, że to nie był przetarg, a konkurs na dofinansowanie budowy sieci. Umowy zostały 

podpisane.      

Radny Ziejewski zapytał na kiedy przewidziane jest zakończenie inwestycji czyli podłączenie 

Internetu do każdego gospodarstwa. 

P. Wilk sprostował, że nie do każdego.  

Radny Ziejewski zapytał na jakiej zasadzie będzie odbywało się podłączanie. P. Wilk wspomniał, 

że Nokia będzie zainteresowana podłączeniem dużych aglomeracji, a co z małymi 

miejscowościami.  

P. Wilk odpowiedział, że Nokia jest zainteresowana podłączeniami w dużych aglomeracjach poza 

konkursem. Jeżeli chodzi o podłączenia w konkursie, im lepsze warunki finansowe, tym większa 

szansa na podłączenie sieci w danej miejscowości. Można się domyślać co radny ma na myśli – 
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Rada obniży stawki, jeśli będzie miała gwarancję, że na tym terenie będzie budowana sieć. Jednak 

trzeba na to patrzeć także z punktu widzenia inwestora.   

Radny Ziejewski powiedział, że jakieś zasady, standardy powinny być określone. P. Wilk nie chce 

powiedzieć jaka będzie korzyść, jeżeli Rada obniży stawki; ilu mieszkańców będzie podłączonych. 

P. Wilk odpowiedział, że nie może tego zagwarantować, ponieważ to nie samorząd województwa 

jest inwestorem w tym konkursie. Jednak Rada musi przyjąć do wiadomości fakt, że wysokie ceny 

za usługi hurtowe, będą powodować niechęć do korzystania z nich. Umowa jaką Nokia podpisała z 

Centrum Projektów Polska Cyfrowa, mówi o tym, że na danym obszarze np. elbląskim, w skład 

którego wchodzi ileś powiatów i gmin, ma być wykonanych minimum  20 tys. adresów.  

Radny Ziejewski upewnił się, że nie ma informacji ile to będzie podłączeń na terenie powiatu 

nowomiejskiego czy konkretnej gminy. 

P. Wilk odparł, że nie ma takiego wykazu. Na danym terenie jest np. 100 tys. adresów i spośród 

nich Nokia ma wybrać dowolne 20 tys.  

Dyrektor Zarządu Dróg Powiatowych Ryszard Kłosowski powiedział, że na jednym ze spotkań w 

Urzędzie Marszałkowskim, było wyraźnie powiedziane ile ma być podłączeń na terenie powiatu i 

poszczególnych gmin. 

P. Wilk zaznaczył, że mówi o zapisach umowy wiążących firmę Nokia. Pierwsza prognoza 

budowa sieci dotyczyła określonych obszarów. W przypadku powiatu nowomiejskiego to 

miejscowości: Gwiździny, Brzozie Lubawskie, Mroczno, Nowe Grodziczno, Jamielnik, 

Szwarcenowo, Tereszewo, Skarlin, Łąkorz, Bielice, Wardęgowo. Tu mieszczą się węzły sieci 

wojewódzkiej. Nokia planuje oprzeć swoją sieć na sieci szkieletowej województwa czyli na pewno 

w tych miejscowościach, wokół nich i na odcinkach ich łączących, sieć będzie budowana. P. Wilk 

dodał, że do sieci na pewno będą podłączone wszystkie placówki edukacyjne.  

Radny Jacek Rydel zapytał czy szkoły w Nowym Mieście Lubawskim i Kurzętniku też będą 

podłączone, skoro w tych miejscowościach nie ma węzłów. 

P. Wilk odpowiedział, że w Nowym Mieście Lubawskim też będzie węzeł, w Kurzętniku nie, przy 

czym sieć będzie otwarta dla wszystkich operatorów tzn. Nokia będzie miała obowiązek 

udostępnienia jej np. dla firmy Eltronik.   

Radny Rydel zapytał czy odpłatnie. 

P. Wilk odparł, że oczywiście odpłatnie.  

Przewodniczący zapytał czy ktoś chce jeszcze zabrać głos w tym temacie. Nikt się nie zgłosił. 

Przewodniczący podziękował za przedstawienie informacji na temat sieci szerokopasmowej. 

Przewodniczący zapytał czy radni mają wnioski lub zapytania. 
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Radny Ziejewski zapytał na jakim etapie jest opracowanie dokumentacji na drogę Ostrowite – 

Górale. 

P. Kłosowski poinformował, że w poniedziałek nastąpi otwarcie ofert. 

P. Wilk wyraził nadzieję, że po wakacjach Rada Powiatu wróci do tematu sieci szerokopasmowej  

i podejmie pozytywną decyzję w tej sprawie.  

Innych wniosków i zapytań nie było. 

Starosta, Wiceburmistrz, Wójtowie Gmin oraz p. Wilk wyszli z sali obrad. 

Aktualnie na sali obrad obecnych jest 13 radnych.  

Ad. 9 

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XXVII/199/2016 Rady Powiatu w 

Nowym Mieście Lubawskim z dnia 15 grudnia 2016 r. w sprawie uchwalenia Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Powiatu Nowomiejskiego na lata 2017 – 2034 ze zmianami /wraz z 

korektą/ 

Przewodniczący odczytał projekt uchwały. Zapytał czy radni mają pytania do projektu uchwały. 

Radni nie mieli pytań. 

Przystąpiono do głosowania. Głosowało 13 radnych. Uchwałę nr XXXV/257/2017 (załącznik nr 9) 

podjęto jednogłośnie. 

Ad. 10 

 Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XXVII/200/2016 Rady Powiatu w 

Nowym Mieście Lubawskim z dnia 15 grudnia 2016 r. w sprawie uchwalenia budżetu powiatu 

nowomiejskiego na 2017 r. ze zmianami /wraz z korektą/ 

Przewodniczący odczytał projekt uchwały. 

Przewodniczący zapytał czy radni mają pytania do projektu uchwały. Radni nie mieli pytań. 

Przystąpiono do głosowania. Głosowało 13 radnych. Uchwałę nr XXXV/258/2017 (załącznik nr 

10) podjęto jednogłośnie. 

Ad. 11 

Podjęcie uchwały w sprawie zakresu i formy informacji o przebiegu wykonania 

budżetu powiatu nowomiejskiego za I półrocze 2017r. oraz o kształtowaniu się Wieloletniej 

Prognozy Finansowej 

Przewodniczący odczytał projekt uchwały. 
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Przewodniczący zapytał czy radni mają pytania do projektu uchwały. Radni nie mieli pytań. 

Przystąpiono do głosowania. Głosowało 13 radnych. Uchwałę nr XXXV/259/2017 (załącznik nr 

11) podjęto jednogłośnie. 

Ad. 12 

Podjęcie uchwały w sprawie pozbawienia drogi Nr 1242N Biskupiec – Krotoszyny 

kategorii drogi powiatowej 

Przewodniczący odczytał projekt uchwały. Zapytał czy nazwa drogi nie powinna być „Krotoszyny-

Fitowo”. 

P. Kłosowski odpowiedział, że taka jest nazwa drogi: „Krotoszyny – Biskupiec”. 

Przewodniczący zapytał czy radni mają pytania do projektu uchwały.  

Przystąpiono do głosowania. Głosowało 13 radnych. Uchwałę nr XXXV/260/2017 (załącznik nr 

12) podjęto jednogłośnie. 

Ad. 13 

Podjęcie uchwały w sprawie wydłużenia okresu realizacji oraz zwiększenia wartości 

projektu pozakonkursowego pod nazwą „Aktywizacja osób młodych pozostających bez pracy 

w powiecie nowomiejskim (III)” 

Przewodniczący odczytał projekt uchwały. 

Przewodniczący zapytał czy radni mają pytania do projektu uchwały. Radni nie mieli pytań. 

Przystąpiono do głosowania. Głosowało 13 radnych. Uchwałę nr XXXV/261/2017 (załącznik nr 

13) podjęto jednogłośnie. 

Ad. 14 

Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia i zatwierdzenia „Powiatowego Programu 

Ochrony Środowiska dla Powiatu Nowomiejskiego na lata 2017-2020 z perspektywą do roku 

2024” 

Przewodniczący odczytał projekt uchwały. 

Przewodniczący zapytał czy radni mają pytania do projektu uchwały. Radni nie mieli pytań. 

Przystąpiono do głosowania. Głosowało 13 radnych. Uchwałę nr XXXV/262/2017 (załącznik nr 

14) podjęto jednogłośnie. 

Ad. 15 

Podjęcie uchwały w sprawie oddania w najem powierzchni reklamowej na elewacji 

budynku administracyjno-biurowego przy ul. Grunwaldzkiej 3 w Nowym Mieście 

Lubawskim. 

Przewodniczący odczytał projekt uchwały. 
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Przewodniczący zapytał czy radni mają pytania do projektu uchwały.  

Radny Jan Czapliński zapytał czy jest możliwość podniesienia stawki w trakcie trwania umowy. 

Naczelnik Wydział Inwestycji, Mienia i Spraw Gospodarczych Alina Banaszewska wyjaśniła, że 

stawki są określone uchwałą Zarządu Powiatu. Jeżeli Zarząd podejmie uchwałę w sprawie zmiany 

stawek, to i w przypadku tego podmiotu nastąpi zmiana stawki.    

Przystąpiono do głosowania. Głosowało 13 radnych. Uchwałę nr XXXV/264/2017 (załącznik nr 

15) podjęto jednogłośnie. 

Ad. 16 

Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wynajem lokalu użytkowego Nr 10 w 

budynku administracyjno-biurowym przy ul. Grunwaldzkiej 3 w Nowym Mieście Lubawskim 

Przewodniczący odczytał projekt uchwały. 

Przewodniczący zapytał czy radni mają pytania do projektu uchwały. Radni nie mieli pytań. 

Przystąpiono do głosowania. Głosowało 13 radnych. Uchwałę nr XXXV/265/2017 (załącznik nr 

16) podjęto jednogłośnie. 

Ad. 17 

Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia regulaminu wynagradzania nauczycieli 

zatrudnionych w szkołach i placówkach oświatowych prowadzonych przez Powiat 

Nowomiejski 

Przewodniczący odczytał projekt uchwały. 

Przewodniczący zapytał czy radni mają pytania do projektu uchwały. Radni nie mieli pytań.  

Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Polityki Społecznej i Ochrony Zdrowia Jacek Rydel 

poinformował, że komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Przystąpiono do głosowania. Głosowało 13 radnych. Uchwałę nr XXXV/265/2017 (załącznik nr 

17) podjęto jednogłośnie. 

Ad. 18 

Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia regulaminu określającego tryb i kryteria 

przyznawania nagród dla nauczycieli ze specjalnego funduszu nagród 

Przewodniczący odczytał projekt uchwały. 

Przewodniczący zapytał czy radni mają pytania do projektu uchwały. Radni nie mieli pytań. 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Polityki Społecznej i Ochrony Zdrowia Jacek Rydel 

poinformował, że komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Przystąpiono do głosowania. Głosowało 13 radnych. Uchwałę nr XXXV/266/2017 (załącznik nr 

18) podjęto jednogłośnie. 
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Ad. 19 

Odpowiedzi na wnioski i zapytania radnych 

P. Kłosowski poinformował, że w poniedziałek nastąpi otwarcie ofert na wykonanie dokumentacji 

na remont drogi Ostrowite – Górale. Do 30 listopada mają być wykonane prace geodezyjne, 

dokonanie podziałów i wstępny kosztorys. Cała dokumentacja ma być wykonana do 30 czerwca 

2018 r. 30% wartości projektu jest płatne jesienią. Wstępnie zakładano koszt opracowania 

dokumentacji na 100 tys. zł.    

Ad. 20 

Sprawy różne 

Przewodniczący zapytał czy ktoś chce jeszcze zabrać głos.  

Nikt się nie zgłosił. 

Ad. 21 

Zakończenie obrad XXXV Sesji Rady Powiatu 

Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący zamknął obrady XXXV Sesji piątej kadencji 

Rady Powiatu.     

 

 Protokół sporządziła:           Przewodniczący Rady Powiatu 

  Anna Andrzejczak                           Kazimierz Wiśniewski 

     


